

VTC 新成立香港资讯科技学院 培育资讯科技人才



VTC establishes Hong Kong Institute of Information Technology for grooming IT talents



科技发展加速各行各业数码转型，企业对技术人才的需求持续增加。为应对行业对资讯科技人才的急切需求，VTC於去年11月1日成立香港资讯科技学院（HKiIT），为旗下第14间机构成员，致力为中学离校生、在职人士、行业从业员等提供资讯科技（IT）及相关科技课程，内容涵盖行业所需的技能及新兴科技，例如人工智能、网络安全、区块链、数据科学、第三代互联网（Web3.0）、物联网、机械人应用、自动化智能科技等，全方位培育IT专才，首届学生将於2024/25学年入学。

除提供职前培训课程，HKiIT亦设有名为「SkillsUp」的在职培训服务，与企业合作，提供技能再培训及技能提升等课程，为行业从业员、企业专才及在职人士装备数码技能，配合特区政府的创新科技政策，促进各行业的数码转型。HKiIT亦致力发展成为本港，以至粤港澳大湾区的IT培训及考试中心，为资讯科技行业壮大人才库。

Technology advancement has accelerated the digital transformation of industries, leading to an increasing demand for skilled talent in information technology (IT). To address the pressing needs for IT talent across industries, VTC established the Hong Kong Institute of Information Technology (HKiIT), VTC's 14th member institution, earlier on 1 November, to offer IT and relevant technology programmes for students, working adults and industry practitioners. The HKiIT programmes cover in-demand and emerging IT skills in areas such as Artificial Intelligence (AI), Cybersecurity, Blockchain, Data Science, Web 3.0, Internet of Things, Robotics Applications, Automotive Intelligence Technology and more, with a view to nurturing all-round IT talent. The first cohort of HKiIT students will commence their studies in 2024/25 academic year.

In addition to providing pre-employment training programmes, HKiIT also offers in-service training service named "SkillsUp" and works closely with industry partners to provide reskilling and upskilling training programmes for industry practitioners, corporate professionals and working adults to equip them with the digital skills needed for the digital economy in support of the Government's innovation and technology initiatives. HKiIT is also committed to becoming a prominent IT training and examination hub in Hong Kong and the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area to help expand the talent pool in the IT industry.